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رئیس پیشین کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: شاهد 
هســتیم یک جریان از داخل قوه قضائیــه؛ چه از جانب 
رئیس قوه و چه سایر ارکان قضایی تلاش می کنند تا یک 
فرجه زمانی برای دستگیرشــدگان اخیر ایجاد کنند و در 
عین حال مانع از اعدام سریع افراد شوند...کشور ما از یک 
جریان خزنده »حجتیه«ای در حال آســیب دیدن است.  
در گذشته شاهد بودیم که نمایندگان مجلس حتی آبروی 
خود را وسط می گذاشتند تا آرامش و صلح در میان مردم 
برقرار شود، اما امروز شأن نمایندگی مجلس به حدی نزول 
پیدا کرده که از جانب نمایندگی درخواست اعدام سریع 
و بدون اغماض می شود. به گزارش خبرآنلاین حشمت الله 
فلاحت پیشــه سیاستمدار و نماینده ادوار مجلس شورای 
اســلامی با افشــاگری در خصوص یک جریان خطرناک 
در کشــور گفــت: در قضایای پــس از ناآرامی های اخیر 
شاهد هســتیم که دو جریان به صورت همزمان در حال 
زورآزمایی هســتند. وی گفت: شاهد هستیم یک جریان 
از داخل قوه قضائیه؛ چه از جانب رئیس قوه و چه ســایر 
ارکان قضایــی تلاش می کنند تا یــک فرجه زمانی برای 
دستگیرشــدگان اخیر ایجاد کننــد و در عین حال مانع 
از اعدام ســریع افراد شوند. فلاحت پیشه بیان داشت: این 
جریان درون قوه ای در تلاش است در پرونده های مختلف 
تحقیق و دقت نظر بیشتری صورت بگیرد و در عین حال 

افراد از تخفیف بیشتر قضایی استفاده کنند.
مواضع برخی نمایندگان مجلس با تفکر انجمن 

حجتیه همسو است
این سیاســتمدار با روشــنگری درباره یک جریان پشت 
پرده، ابراز داشت: شاهد هستیم که جریان مسائل غیرقابل 
باوری را بیان و دنبال می کند که کاملا با رفتار مسؤولان 
قوه قضائیه در تناقض کامل اســت. تفکــر این جریان را 
حتی می تواند در نظرات برخــی از نمایندگان مجلس و 
مواضع تند ایشان در قبال دستگیرشدگان حوادث اخیر به 
وضوح مشاهده کرد. وی خاطرنشان کرد: کشور ما از یک 
جریان خزنده »حجتیه«ای در حال آسیب دیدن است. در 

گذشته شــاهد بودیم که نمایندگان مجلس حتی آبروی 
خود را وسط می گذاشتند تا آرامش و صلح در میان مردم 
برقرار شــود، اما امروز شــأن نمایندگی مجلس به حدی 
نزول پیدا کرده که از جانب نمایندگی درخواســت اعدام 

سریع و بدون اغماض می شود.
انجمن حجتیه تلاش می کرد در کل 

کشور خون به پا کند
فلاحت پیشه با تشریح تفکر حاکم بر جریان حجتیه، بیان 
داشت: این جریان در سال های اول انقلاب تلاش می کرد 
تا خــط انقلابی مردم و آرمان های انقلابیون را به انحراف 
بکشــد. این تفکر تلاش می کرد دقیقاً جریان »گیوتین« 
که پس از انقلاب فرانسه شکل گرفته بود را عیناً در ایران 
تکرار کند و خون ریزی های فراوانی در کشور راه بیاندازند؛ 
هرچند تا حد زیادی انقلاب سال ۵۷ از این توطئه مصون 
ماند. نماینده ادوار مجلس تأکید کرد: جریان فکری انجمن 

حجتیه در طول دهه های اخیر به شــکل های مختلف در 
عالم سیاســت ورزی ایران حضور داشته و حرکت خزنده 
خود را ادامه داده است.  این تفکر در مقاطع مختلف تلاش 
کرده تــا مانع از آرامش مردم شــود. وی ادامه داد: افراد 
نزدیک به این تفکر حتی تلاش می کنند تا به نام اســلام 
مردم را طرد کنند. فلاحت پیشــه بــا مخاطب قرار دادن 
مسؤولان کشور، اظهار داشت: افراد مسؤول در حاکمیت 
باید مراقب باشــند تا در دام این جریان نیفتند. بررسی 
مواضع افراد مختلف در این ســال ها نشــان می دهد که 
یک جریان به طرز مشکوکی تلاش کرده مردم و آرامش 
کشــور را مورد هدف قرار دهد. رئیس پیشین کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس در ادامه گفتگو 
با دیده بــان ایران، بیان داشــت: رفتارهای تفرقه افکنانه 
همین جریان عاملی شــد تا یک عده از وطن خود خارج 
شــوند و حالا همین افراد نیز به نوعی در مقابل نظام قرار 

گرفته اند. نماینده ادوار مجلس با نقد نهادهای مدعی در 
کشور، گفت: در طول سالیان گذشته بودجه های کلانی به 
نهادهایی رسید که مدعی بودند انقلاب را صدور می کنند 
و حتی مردمان نقاط مختلف جهان را مسلمان می کنند. 
اما کارنامه این نهادها نشــان می دهد این نهادها نه تنها 
توفیقی در کار خود نداشتند؛ بلکه حتی عده ای از ایرانیان 
را تبدیل به دشــمن نظام کرده اند. فلاحت پیشه با انتقاد 
شــدید از برخی مواضع افراد مختلــف در روزهای اخیر، 
بیان داشــت: مواضع اعلامی افراد نزدیک به تفکر انجمن 
حجتیه به وضوح نشان می دهد که این افراد نمی خواهند 
ناآرامی ها در کشور پایان بپذیرید. امروز شاهد هستیم که 
از تریبون های رســمی اعلام می شــود که عده ای باید به 

صورت آتش به اختیار عمل کنند.
عده ای می خواهند در مقوله حجاب آتش به اخیار 

عمل کنند
وی گفت: متاســفانه مســأله »گشت ارشــاد« در کشور 
هیچگاه تبدیل به یک قانون مشخص نشد. حالا در شرایط 
فعلی شاهد هستیم عده ای برای مقابله با مقولات مرتبط 

با حجاب به صورت آتش به اختیار عمل کنند.
فلاحت پیشــه گفت: انجمن حجتیه ای هــا هر زمان که 
عده ای تلاش کردند برای کشور کاری انجام دهند و فضا 
را آرام کنند، در مقابل آنها ایستادند و ضمن تهمت پراکنی 
در قبال ایشــان، خود را به عنوان انقلابیون اصیل معرفی 
کردند. این سیاســتمدار تصریح کــرد: نباید اجازه دهیم 

عده ای بنزین بر روی ناآرامی ها و حوادث کشور بریزند.
وی در پایان بار دیگــر با تمجید از تلاش قوه قضائیه در 
روزهای اخیر، بیان داشت: رئیس دستگاه قضا و افراد دیگر 
در قوه قضائیه در تلاش هســتند تــا نگذارند موضوعات 
قضایی تبدیل به یک بحران شود. البته نیاز است که این 
تفکر در تمامی اســتان ها هم گسترش پیدا کند تا حتی 
الامکان این مجال شکل بگیرد تا افراد معتبر و خیرخواه 
بتوانند با تلاش خود پرونده های جاری شــکل گرفته در 

ناآرامی ها را به صلح و سازش برسانند.

هشدارفلاحتپیشه

افرادنزدیکبهتفکرانجمنحجتیه،نمیخواهند
ناآرامیهاپایانیابد

عضو هیات رئیســه کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی گفت: مسئولان بانک مرکزی برای کنترل قیمت 

ارز باید روش های عملیاتی و شدنی ارائه دهند.
کیومــرث ســرمدی در گفت و گو با ایســنا در رابطه با 
افزایش و نوسانات اخیر نرخ ارز بیان کرد: چیزی که باید 
به آن توجه شــود بحث نوسانات قیمت ها در بازار است،  
چراکه قیمت ها در حوزه مســکن، نیازهای اولیه مردم، 
کالاهای اساســی، خدمات و همچنین بازار ارز از جمله 

مواردی است که زندگی مردم تحت تاثیر آن قرار دارد.
وی با بیان اینکه اگر ثبات در بازار نباشــد یک شهروند 
توان تامین نیازهایش را ندارد، تصریح کرد: همچنین با 

نبود ثبات در بازار اگر کســی بخواهد کاری انجام دهد 
نیــز دیگر اطمینان ندارد کــه آن کار و یا معامله کاری 
را انجام دهد یا نه. متاسفانه اینها مشکلاتی است که در 
حال حاضر وجود دارد. نماینده مردم اسدآباد در مجلس 
شورای اسلامی عنوان کرد: معتقدم در کنار اینکه عوامل 
مختلفــی در بالا رفتن یا تلاطمات قیمت ارز تاثیر دارد، 
امــا عملکرد تیم اقتصادی و سیاســت گذاران در حوزه 
مســائل اقتصادی به خصوص مساله ارز را در این زمینه 

موفق نمی بینم. 
همچنین متاسفانه برنامه خاصی که منطبق بر یک روش 
علمی واقعی در حوزه مســائل اقتصادی باشد، از سوی 

بانک مرکزی مشــاهده نمی شــود که نتیجه آن نیز این 
شده که روز به روز شــاهد افزایش قیمت ارز هستیم و 
متاسفانه این افزایش و بی نظمی در سایر اقلام از مسکن 
گرفته تا خودرو  و نیازهای اساســی مردم تاثیر مستقیم 

دارد.
ســرمدی یادآور شــد: لذا می طلبد که مسئولان بانک 
مرکــزی از جمله رئیس کل ایــن بانک و نیروهای فنی 
و متخصص آن روش های عملیاتی و شدنی برای کنترل 
قیمت ارز ارائه دهند و سیاست های کلی شان در رابطه با 
کنترل و نحوه عملکرد و اینکه چه کاری می خواهند در 
این رابطه انجام دهند را به مردم بگویند و با آنها صحبت 

کننــد؛ چراکه اگر این صحبت ها منطبــق بر واقعیت و 
روش های شــدنی و قابل باور باشــد به آرامش جامعه و 

قیمت هایی مانند ارز کمک خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر در آستانه ارائه لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ از سوی دولت به مجلس قرار داریم، گفت:  
علاوه بر صحبت های رئیس جمهور مبنی بر معیشــت، 
قدرت خرید و نیازهای مردم، حقوق دریافتی کارمندان 
و توان خرید آنها در بحث بررســی بودجه، در منابع به 
صورت واقعی و مصوبه هایی کــه در قالب برنامه بودجه 
می آید، باید دقت شود که این اهداف تا حدودی در سال 

 آینده عملیاتی شود.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه باید در شــرایط تورمی کالای ارزان به مردم داده 
شود، گفت: باید سفره مردم خط قرمز نظام باشد لذا دولت 
با تکمیل زیرساخت ها، نسبت به ارائه کارت اعتباری خرید 

کالاهای اساسی )کالابرگ الکترونیکی( اقدام کند.   
محمدرضا پورابراهیمی با حضور در خبرگزاری ایســنا با 
یادآوری اینکه پیشنهاد مجلس تغییر در نحوه تخصیص 
ارز ترجیحــی بود، گفــت: حرف ما تغییــر پرداخت ارز 
ترجیحی از واردات به انتهــای چرخه بود؛ قانون به طور 
کامل اجرا نشــد و حذف دهک های پردرآمد و کم درآمد 
بر اساس اطلاعات  دقیق صورت نگرفت لذا ما به شدت به 
عملکرد پایگاه جامع رفاه ایرانیان اعتراض داریم چون این 
پایگاه کامل نیست و یارانه خیلی از افراد مستحق و حتی 
یارانه بخش عمده ای از معلولان حذف شــده است. وقتی 
یارانه معلول حذف می شــود تکلیف بقیه که مستحقند، 
مشــخص اســت. پورابراهیمی، حذف بدون دلیل، کامل 
نبود پایگاه جامع اطلاعات ایرانیان و ندادن کارت اعتباری 
خرید کالاهای اساســی )کالابــرگ الکترونیکی( به جای 
یارانه نقدی ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی را از جمله اشکالات 
در اجــرای قانون تغییر در نحــوه پرداخت ارز ترجیحی 
عنوان و اظهار کرد: با وجود تمامی اشکالات، باز هم شاهد 
پیامدهای مثبتی از اجــرای قانون بودیم؛ طبق آمار وزیر 
بهداشت در هشت ماهه سال گذشته حدود ۳ میلیارد دلار 
ارز برای واردات دارو تخصیص داده شده که این میزان در 
مدت مشابه امسال به ۱.۶ میلیارد دلار رسیده که این به 

معنای صرفه جویی ۱.۴ میلیارد دلاری است. پیش از این 
دارو با قیمت های ارز ترجیحی وارد و توزیع می شد و با این 
وضعیت کشورهای اطراف هم سر سفره جمهوری اسلامی 
بودند به طوری که برکات نظام جمهوری اسلامی تا شعاع 

حداقل ۴ کشور اطراف ایران هم می رفت!
وی ادامه داد: ما از روز اول سیاســت تخصیص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی را اشــتباه می دانســتیم نه اینکه ارز به کالاهای 
اساســی اختصاص پیدا نکند بلکه روش تخصیص اشتباه 
بود؛ باید در شرایط تورمی کالای ارزان به مردم داده شود. 
ســفره مردم خط قرمز نظام باشــد نه اینکه سفره نظام 

تبدیل به سفره کشورهای همسایه شود.
پورابراهیمی با یادآوری اینکه ســال گذشته ۱۸ میلیارد 
دلار ارز ترجیحی داده شد، افزود: پیش بینی ما این است 
که امســال در مقایسه با سال گذشــته حداقل بین ۴ تا 
۵ میلیارد دلار صرفــه جویی ارزی در تخصیص ارز برای 
کالاهای اساسی رخ دهد؛ اینها یعنی مجلس توانسته کاری 
برای صرفه جویی ارزی انجام دهد البته سیستم بازتوزیع 
اشکال داشته و نتوانستیم قیمت های دیگر را کنترل کنیم.

وی درباره اینکه چرا کالابرگ الکترونیکی اجرایی نمی شود، 
گفت: دولت برای اجرای کالابرگ الکترونیک زیرســاخت 
دارد و می تواند آن را اجرا کند؛ مدل این کار همان کارت 

سوخت است که مردم می دانند با هر قیمت جهانی بنزین، 
ماهیانــه ۶۰ لیتر بنزین با قیمــت ۱۵۰۰ تومان دارند و 
بر اســاس آن برنامه ریزی می کنند؛ این همان اطمینان 
بخشــی است. درباره کالاهای اساسی هم سرانه مصرف و 
سبد کالایی اعم از گوشت و برنج و روغن و دارو با مقدار و 
قیمت آن تعریف می شود مثلا در این کارت مقداری برای 
خرید روغن با قیمت لیتری ۱۰۰ تومان و گوشت کیلویی 
به نرخ ۱۵۰ هزار تومان تعیین می شــود و و این روند در 

سال های آینده تکرار خواهد شد.
پورابراهیمــی ادامه داد: در این شــرایط مثلا اگر قیمت 
جهانی برنج پنج برابر شــد دولت باید ما به تفاوت آن را 
بــرای تامین در کارت خرید جبران کنم و برعکس با کم 
شــدن قیمت به نفع دولت تمام می شود؛ پس اختصاص 
سبد خرید کالاهای اساسی مهمترین کار بود که دولت به 
بهانه نبود زیرساخت آن را اجرا نکرد حال اینکه اگر سبد 
کالایی تا پایان سال با مقدار و قیمت مشخص ر نظر گرفته 
شد تکلیف مردم مشــخص بود؛ مصوبه مجلس منطق و 

روش دارد. این مدل آرامبخش در جامعه بود.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: باید به همه 
مردم به جز کســانی که علاقه ای به دریافت یارانه ندارند، 
کمک کرد چون در شرایط فعلی خیلی از دهک ها به هم 

چسبیده اند و با یک کمک جابجا می شوند؛ باید با همین 
نگاه و رویکرد حرکت می کردیم اما دولت ســاده ترین راه 
یعنی پرداخت یارانه نقدی را در پیش گرفت. در این روش، 
اینکه چقدر پرداخت یارانه نقدی پوشش دهنده اثر تورمی 
است و ما را به هدف گذاری می رساند، معلوم نیست؛ حال 
اینکه با مدل کارت اعتباری خرید همه چیز روشن است. 
اینکه مثــلا خانواده پنج نفره ماهی ۱۰ کیلو مرغ با فلان 
قیمت خریداری می کند و ما به تفاوت را هم دولت حساب 

می کند؛ این همان مدل کارت سوخت است.
پورابراهیمی ادامه داد: اگر دولت برای تکمیل زیرساخت ها 
احتیاج به بازه زمانی مشخصی دارد ما این زمان را به دولت 
می دهیم منتها یک بار برای همیشــه دهک ها به درستی 
شناسایی شده و کارت اعتباری هم تعریف شود؛ اقداماتی 

صورت گرفته اما کامل اجرا نشده است.
وی با این توضیح که بخشــی از قانون مربوط به تغییر در 
نحوه تخصیص ارز ترجیحی اجرا و بخشی هم اجرا نشده 
اســت، توضیح داد: قســمت مربوط به باز توزیع و پایگاه 
جامع ایرانیان به درستی اجرا نشده و دولت روش پرداخت 
یارانه نقــدی را در پیش گرفت کــه در آن پرداخت ها و 
تعداد خانوارها مشخص است؛ این یعنی دولت بازتوزیع را 
بــه روش دیگر متفاوت از مصوبه مجلس اجرا کرد آن هم 
با این ادعا که زیرســاخت ندارد حال اینکه زیرساخت به 
راحتی قابل حل اســت. دولت به راحتی می تواند آرامشی 
در جامعه ایجاد کرده و عین تجربه کارت سوخت را دنبال 

کند.

رئیس کمیته سلامت شــورای شهر تهران از قوه قضائیه 
خواست با ســازمان های متخلف که قانون هوای پاک را 
اجــرا نکرده و عزم جدی برای اجــرای این قانون ندارند، 

برخورد کند.
سوده نجفی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه سازمان 
محیط زیســت متولی آلودگی هوا است اما به دلیل نقش 
سایر سازمان ها در موضوع آلودگی هوا مثل سوخت صنایع 
بزرگ و کارخانه ها و یا خودروهای فرســوده، سازمان های 
مســئول نیز طبیعتا درگیر موضوع می شــوند، گفت: به 
همین منظور نیز قانونی به عنوان قانون هوای پاک وضع 
شــده که وظایف هر کدام از دســتگاه ها در آن مشخص 
شده است اما عزم جدی برای اجرا وجود ندارد که انتظار 
مــی رود قوه قضائیه بــه موضوع ورود و با ســازمان های 

متخلف برخورد کند.
وی با بیان اینکه به نظر می رسد یکی از دلایل عدم اجرای 

قانون هوای پاک موضوع بودجه است، ادامه داد: به عنوان 
مثــال در این قانون بر تعویض خودروهای فرســوده و یا 
استفاده از خودروهای برقی به جای خودروهای بنزین سوز 
تاکید شده است. از سوی دیگر به تغییر نوع سوخت صنایع 
بزرگ و آلاینده اشــاره شده که این تغییر هزینه هایی به 
همراه دارد که همین امر ســبب شده تا قانون هوای پاک 

در اجرا مشکلاتی به همراه داشته باشد.
نجفی ادامه داد: توسعه حمل و نقل عمومی نیز با مشکل 
بودجه مواجه اســت. شــهرداری برای افزایش واگن های 
مترو و اتوبوس مشکل بودجه دارد و سهم دولت از توسعه 
ناوگان عمومی باید تامین شــود که شورای شهر ششم بر 
این موضوع تاکید دارد و شــهردار تهران هم لازم اســت 
که پرداخت ســهم دولت از افزایش ناوگان عمومی را در 
هیات دولت پیگیری کند. چراکه افزایش واگن های مترو 
و اتوبوس قطعا در کاهش ترافیک روزانه که این روزها در 

نقاط مختلف شهر شاهد آن هستیم، تاثیرگذار خواهد بود 
و شهرداری هم باید نسبت به این موضوع توجه بیشتری 
داشــته باشــد. وی با بیان اینکه تاثیر بلند مدت آلودگی 
هوا بر ســلامت مردم نیز از عواملی اســت که باعث شده 
سازمان ها نســبت به انجام تکلیف خود کم توجه شوند، 
افزود: اگر تاثیر آلودگی هوا بر ســلامت مردم مثل کرونا 
کوتاه مدت و سریع بود قطعا همانند موضوع کرونا همه قوا 
و نهادها برای اجرای دقیق این قانون وارد عمل می شدند.

عضو شورای شهر تهران افزود: آلودگی هوا درست است که 
سریع بر روی سلامت شهروندان تاثیر نمی گذارد اما همین 
بی توجهی ها باعث می شــود که تاثیرات مخرب هر روز 
بیشتر و بیشتر شود و فرد رفته رفته زمان طلایی درمان را 
از دست بدهد. این چرخه به گونه ای عمل می کند که بر 
اساس آمار سازمان حفاظت از محیط زیست، سال ۱۴۰۰ 
بیش از ۶ هزار نفر قربانی آلودگی هوا داشته ایم که در بلند 

مدت که نگاه می کنیم می بینیم که تعداد قربانیان آلودگی 
هوا بسیار بیشتر از مثلا ویروس کرونا است، اما همان طور 
که گفته شد چون تاثیر سریع بر روند سلامت فرد ندارد به 

همین دلیل کمتر به آن توجه می شود.
نجفی ادامه داد: ســازمان محیط زیســت باید با افزایش 
آگاهی شــهروندان، افکار عمومی را نســبت به تاثیرات 
مخرب آلودگی هوا در سلامت در طولانی مدت آماده کند. 
قطعا این اقدام تاثیراتی خواهد داشــت که کمترین تاثیر 
آن مراقبت خود شــهروندان از ســلامت خود در ایام اوج 
گیری آلودگی هوا و همچنین کنترل وسایل آلوده کننده 
هوا مثل خودرو و موتور سیکلت است و از سوی دیگر این 
ســازمان باید وظایف سازمان ها و دستگاه های مختلف را 
در قانون هوای پاک به خوبی تشــریح کند تا شهروندان 
وظایف هر کدام از عوامل آلوده کننده هوا را از ســازمان و 

نهاد خود مطالبه کنند.

رئیس سازمان انرژی اتمی در دیدار با اعضای فراکسیون 
راهبردی مجلس گفت: قانون اقدام راهبردی، قانون خوبی 
برای توسعه صنعت هسته ای بود و امروز اجرای این قانون 
غنی سازی را به سطحی رساند که در حال حاضر ظرفیت 
غنی سازی کشور به بیش از دو برابر کل تاریخ این صنعت 

رسیده است.
به گزارش ایســنا، اعضای فراکســیون راهبردی مجلس 
شــورای اسلامی با حضور در سازمان انرژی اتمی و دیدار 
با رئیس و متخصصان و مدیران این سازمان از نزدیک در 
جریان پیشــرفت های صنعت هسته ای و آخرین تحولات 
فنی و سیاسی در خصوص مذاکرات با طرف های خارجی 
و همچنین تاثیــرات اجرای قانون اقدام راهبردی مصوب 

مجلس قــرار گرفتند. در ابتدای این دیدار میرتاج الدینی، 
رئیس فراکســیون در ســخنانی ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شــهدای هســته ای گفت: با توجه به نزدیکی به 
ایام بررســی لوایح بودجه و برنامه و نگاه راهبردی اعضای 
فراکسیون به موضوعات کشور بر آن شدیم تا طی جلسه 
ای از نزدیک با پیشــرفت ها و البته مطالبات و انتظارات 

سازمان انرژی اتمی آشنا شویم.
وی افزود: با وجود تلاش دشــمنان برای خاموش کردن 
مشعل فروزان دانش و فناوری هسته ای کشور، همه ساله 
شاهد ثمرات جدیدی در این صنعت به دست متخصصان 
داخلی هستیم و شهدای هسته ای با خون خود حق مسلم 

صنعت هسته ای صلح آمیز مارا اثبات کردند.

نماینده مردم تبریز تاکید کرد: ما از حق  هســته ای خود 
کوتاه نمی آییم و با وجود دشــمنی ها و مانع تراشی های 
غرب و شرق دنیا، در راه کسب دانش و فناوری هسته ای با 
تلاش دانشمندان ایرانی به جایی رسیدیم که هم به دانش 

بومی و هم بازدارندگی دست پیدا کردیم.
در این نشســت محمد اســلامی، معاون رئیس جمهور و 
رئیس ســازمان انرژی اتمی اظهار داشــت: قانون اقدام 
راهبردی قانون خوبی برای توسعه صنعت هسته ای بود و 
بخوبی اجرا شــده است. وی افزود: اجرای این قانون غنی 
سازی را به سطحی رساند که در حال حاضر ظرفیت غنی 
ســازی کشــور به بیش از دو برابر کل تاریخ این صنعت 
رســیده اســت. بنا بر گزارش خانه ملــت، معاون رئیس 

جمهور گفت: سند جامعی برای پیشرفت صنعت و ایجاد 
ظرفیت بومی در سطح صنایع کشور تدوین شده است که 

بر اساس آن برنامه های سازمان پیش می رود.
وی با بیان اینکه انرژی هسته ای و تولید برق اتمی صرفه 
جویی اقتصادی زیادی برای کشــور داشــته و در کاهش 
مصرف سوخت فسیلی و تجدید ناپذیر و مشکلات محیط 
زیستی موثر است، گفت: در صورت توجه به این موضوع 
می توان منابع خوبی برای توسعه دانش هسته ای و کمک 
به بخش های دیگر نظیر پزشکی و کشاورزی تأمین کرد. 
البته توجه به ســهم بودجه عمرانی ســازمان که سال ها 
مغفول مانده اســت در فصل بودجه نیز یکی از مطالبات 

ما از دولت و مجلس محترم است.

مسئولانبانکمرکزیروشهایعملیاتیبرایکنترلقیمتارزارائهکنند

رئیسکمیسیوناقتصادیمجلس

بهجایافزایشحقوق،قدرتخریدزیادشود

لزومبرخوردقوهقضائیهباسازمانهایمتخلفعدماجرایقانونهوایپاک

رئیسسازمانانرژیاتمی:

ظرفیتغنیسازیکشوربهبیشازدوبرابرکلتاریخرسیدهاست

پیامتسلیترهبرانقلاب
درپیدرگذشتآیتاللهسیدصادقروحانی

آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت آیت الله آقای حاج سید صادق روحانی 
را تسلیت گفتند. در پیام تسلیت رهبر انقلاب آمده است: ارتحال مرحوم مغفور 
آیةالله آقای حاج ســید صادق روحانی رضوان الله علیه را به خاندان مکرّم و بیت 
شریف روحانی و شاگردان و ارادتمندان آن فقیه بزرگوار تسلیت عرض میکنم و 
رحمت و مغفرت الهی را برای ایشان مسألت می نمایم. آیت الله روحانی به سال 
۱۳۰۵ در قم متولد شــد. او دروس پایه ادبیات عرب را نزد پدرش سیدمحمود 
روحانی از اســتادان حــوزه علمیه قم فراگرفت. در ۱۰ ســالگی به همراه برادر 
بزرگترش برای ادامه تحصیل در حوزه علمیه نجف به عراق رفت. او از شاگردان 
آیت الله العظمی ابوالقاســم خویی محسوب می شد و پس از بازگشت به ایران در 

سال ۱۳۲۹ تا زمان درگذشتش در قم اقامت کرد.
وی غروب جمعه ۲۵ آذرماه در سن ۹۶ سالگی در قم درگذشت.

آیتاللهسیستانیارتحالآیتاللهروحانیرا
تسلیتگفت

آیت الله العظمی سیســتانی، مرجعیت عالیقدر شــیعه، درگذشت آیت الله 
العظمی ســید محمد صادق حسینی روحانی را تسلیت گفتند. به گزارش ایسنا 
به نقل پایگاه اطلاع رسانی آیت الله سیستانی، متن این پیام به شرح ذیل است: 
ارتحال عالم ربانی فقیه عالیقدر آیت الله آقای حاج ســید محمد صادق حسینی 
روحانی )رضوان الله علیه( را به آســتان مقدس حضرت ولی عصر )ارواحنا فداه( 
و به حوزه علمیه قم و به بســتگان گرامی و دیگر علاقه مندان محترم آن فقید 
سعید تسلیت عرض می کنم. ایشــان افزود: آن بزرگوار سالیان طولانی از عمر 
شریفشــان را در تعلیم و تربیت طلاب و نشر معارف اهل بیت عصمت و طهارت 
)علیهم الســلام( سپری و در این راســتا زحمات بسیاری را تحمل کردند و آثار 
علمی ارزنده ای را از خود به یادگار گذاشــتند. در ادامه پیام آیت الله سیستانی 
آمده است: از درگاه حضرت احدیت جلت آلاؤه جبران این خسارت بزرگ و علو 
درجات آن فقید والا مقام را خواســتارم و برای عموم بازماندگانشان صبر جمیل 

و اجر جزیل مسالت دارم.

برگزاریچهارمینجلسهدادگاهپروندهسقوط
هواپیمای۷۳۷اوکراین

صبح شــنبه ۲۶ آذر چهارمین جلسه رسیدگی به پرونده سقوط هواپیمایی 
۷۳۷ اوکراینی با حضور متهمان، وکلای متهمان، وکلای جانباختگان و نماینده 
دادستان به ریاست قاضی ابراهیم مهرانفر در دادگاه نظامی استان تهران، برگزار 
شد. به گزارش قوه قضائیه، صبح امروز »شنبه ۲۷ آذر« چهارمین جلسه رسیدگی 
به پرونده سقوط هواپیمایی ۷۳۷ کشور اوکراین در حالی برگزار شد که ۱۰ متهم 
از رده های مختلف نظامی در آن حاضر بودند. در ابتدای جلســه دادگاه، قاضی 
مهرانفر در خصوص روند برگزاری دادگاه گفت: در جلســه گذشته کیفرخواست 
پرونده قرائت شــد و بعد هم تعدادی از وکلای خانــواده جانباختگان اظهارات 
خودشــان را بیان کردند. وی افزود: در اظهارات جلســه قبل وکلای شاکیان به 
نکاتی اشاره داشتند که در حال بررسی است و مطمئن باشید به همه نکات توجه 
خواهد شــد. قاضی مهرانفر تاکید کرد: این دادگاه مصمم است بر اساس انصاف 
و عدالت دادرســی عادلانه ای داشته باشد و به هیچ وجه از مرز بی طرفی خارج 
نشود. در ادامه جلسه قاضی مهرانفر با دعوت از وکلای شاکیان پرونده به جایگاه 
از آن ها خواســت تا در خصوص پرونده صحبت و نقطه نظراتشــان را در دادگاه 
مطرح کنند که ۶ نفر از آن ها با حضور در جایگاه به ایراد نظرات خود پرداختند. 
سپس متهم ردیف اول به جایگاه فراخوانده شد و توضیحاتی را درباره روز حادثه و 
نحوه عملکرد خود بیان کرد. همچنین در جریان جلسه متهمان دیگر پرونده هم 
به بیان توضیحاتی پرداختند. این جلسه دادگاه حدود ۴ ساعت به طول انجامید و 

قاضی مهرانفر با اعلام زمان جلسه بعدی دادگاه ختم جلسه را اعلام کرد.

امنیتزندانکرجبرقراروزندانیاندرسلامتهستند
رئیس کل دادگســتری البرز با بیان اینکه درگیری محدود بین زندانیان بند 
موادمخــدر زندان مرکزی کرج با ورود فوری حفاظت  زندان خاتمه یافت، گفت: 

امنیت زندان برقرار است و همه زندانیان در سلامت به سر می برند.
به گزارش خبرگزاری قوه قضائیه، حسین فاضلی هریکندی با اشاره به درگیری 
محدود در بند موادمخدر زندان مرکزی کرج اظهار کرد: بعداز ظهر دیروز )شنبه 
۲۶ آذر( بیــن زندانیان بند موادمخدر زندان درگیــری محدودی رخ داد که در 
جریان این درگیری تعــدادی از زندانیان چند پتو را در بخش هواخوری زندان 
آتــش زدند. وی افزود: با ورود فوری نیروهای یگان حفاظت زندان درگیری بین 
زندانیان خاتمه پیدا کرد و در حال حاضر امنیت و ارامش در زندان برقرار است.

این مســئول گفت: ادعاهای مطرح شده از اساس کذب است و تمام زندانیان 
حاضر در زندان مرکزی کرج در سلامت کامل به سر می برند.

گلایهازاستانداراصفهانبهدلیلمصرفمازوت
نماینده اصفهان در مجلس شــورای اســلامی در نامه ای به استاندار اصفهان 
با انتقاد از انجام نشــدن اقدامات موثر برای کاهش آلودگی هوا در این اســتان 
گفت که از متولیان ملی و اســتانی مصرف سوخت مازوت به دلیل کوتاهی های 
مدیریتی و کم کاری های ماه های گذشته برای کاهش آلودگی هوا به کمیسیون 
اصل نود شکایت کرده است. به گزارش ایسنا، در نامه عباس مقتدایی نایب رئیس 
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شــورای اسلامی به استاندار 
اصفهان آمده اســت: گلایه سال گذشته از ســوی مردم اصفهان همچنان باقی 
اســت و متاســفانه پیگیری های لازم به نحوی که موثر باشد و از آلودگی هوای 
اصفهان جلوگیری کند انجام نشــده اســت. اینجانب در سال گذشته طی نامه 
شماره ۱۲۴۶۸۶۳ مورخ ۶/ ۱۲/ ۱۴۰۰  ملاحظات مرتبط را برای جنابعالی ارسال 
کردم. پیگیری ها و تلاش اینجانب و مذاکره حضوری که با دبیر محترم شــورای 
عالی امنیت ملی داشتم و شکایتی در کمیسیون اصل ۹۰ مطرح نمودم و چندین 
پیگیری دیگر که موجب شــد بالاخره به روند مازوت سوزی در اصفهان خاتمه 
داده شود. اگر چه در همان مدتی هم که در اصفهان از مازوت استفاده شد، جان 
هموطنان عزیز من و موکلان گرانقدرم به خطر افتاد. متاســفم که هشدارهای 
قبلی مبنی بر انجام اقدامات موثر در بازه زمانی بهار، تابستان و پاییز که بخشی از 
آن در قالب تذکر کتبی به رئیس جمهور محترم و وزرای مربوطه در سال جاری 
در صحن علنی مجلس از سوی هیئت رئیسه مجلس قرائت شد، آنگونه که باید و 
شاید از سوی مقامات استانی عملیاتی نشد. اینک به نمایندگی از مردم اصفهان 
هشدار می دهم که چنین روندی می تواند جان موکلان ارجمند را به خطر اندازد 

و نباید با این موضوع به صورت عادی برخورد شود.
شما به عنوان بالاترین مقام اداری استان پاسخ دهید که چرا کوتاهی صورت 
گرفته اســت؟چه اقداماتی انجام داده اید و چــه برنامه ای برای توقف این روند 
آســیب رســان به جان مردم دارید؟ پیشــتر هم اعلام کرده ایم که ما به عنوان 
نماینده مجلس اقدامات نظارتی مان را انجام می دهیم و بنده نیز در تاریخ امروز 
به کمیســیون اصل نود مجلس شورای اســلامی از کوتاهی های مدیریتی و کم 
کاری های ماه های گذشته شــکایتی را مطرح کرده ام لیکن شما هم مسئولیت 
خاص خود را دارید؛ که تذکر می دهم به مسئولیت تان با قید فوریت عمل نمایید 

و گزارشی از عملکردتان را نیز برای اینجانب ارسال فرمایید.

اخبار کوتاه

ایران،چینوآیندهاقتصادما
ادامه از صفحه 1

هدف سیاه نمایی نیست چرا که پیمایش رصدخانه مهاجرت ایران که حکایت از 
تمایل ۴۰ الی ۵۰ درصدی در میان فعالین استارتاپی، دانشجویان و فارغ التحصیلان، 
پزشــکان و پرستاران، اساتید، محققان و پژوهشــگران دارد؛ خود به خوبی گویای 
وضعیت اســت. تنها هدف این قلم ترســیم وضعیت و ارائه راهکاری است که به 
مزاج برخی ها خوش نمی آید و آن راهکار، توجه به خواســت مردم؛ پذیرش سبک 
زندگی آن ها و سپردن سکان هدایت امور به افرادی است که به میهنشان متعهد 
هستند نه به میزشان! دراین بین پذیرش سبک زندگی مردم و عدم ورود به حوزه 
شخصی آن ها بسیار ضروری تر می نماید. چرا که اگر همین الان که مشغول خواندن 
این نوشتار هستیم؛ کل مدیران و ساختارها تغییر یافته و نخبه ترین و متعهدترین 
افراد و ســالم ترین ســاختارها نیز روی کار بیایند؛ باز هم نیازمند یک دهه زمان 
برای خروج از این وضعیت اقتصادی و رسیدن به شرایط زندگی با یک رفاه نسبی 
هســتیم. اما ایجاد بســتر فکری، فرهنگی و اجتماعی متناسب با اصل تساهل و 
تسامح جهت نگه داشتن مردم و جلوگیری از مهاجرت آن ها، راه حلی بسیار ساده تر 
و در دسترس تر است که برخلاف تبلیغات یک اقلیت قدرتمند و متنفذ، از پشتوانه 

شرعی و معنوی قدرتمندی نیز برخوردار است. 
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